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در ابتدای جلسه دکتر فریبا آریا 
گزارشی از فعاليت های انجمن را 
به اطلاع نمایندگان شاخه ها 

 سپس نمایندگيان شاخه .رساند
ها اخبار و فعاليتهای مربوط به 

 های خود را به اطلاع شاخه
شرکت کنندگان در جلسه 

در قسمت پایانی در مورد . رساندند
چگونگی جذب بيشتر اعضا بحث و 

  .تبادل نظر شد

  ونکوور، کانادا
 SUTA ٢٠٠٨گردهمايی جهانی ميزبان 

  با شاخه ونکوور آشنا شويم

  
  اعضای هيات مديره شاخه ونکوور

خانم سارا باوريان، آقايان حامد محمودی، وبادی، از چپ به راست آقای فريبرز ارد(
آقايان علی راسخ، علی کريمی سهيلا رئوفی، ندا صالحی راد، بهنام فرجی، خانم ها 

  )نژاد و علی شاه کرمی
همانطور که در شماره پيش به اطلاع رسيد، شهر زیبای ونکوور در غرب کانادا محل 

در این شماره شما .  خواهد بود انجمن ما٢٠٠٨برگزاری گردهمایی جهانی سال 
  .کنيم  آشنا می،رابا شاخه ونکوور که ميزبان این گردهمایی است

  
 به کمک چند تن از دوستداران ٢٠٠٣فعاليتهای شاخه ونکوور در ماه مه سال 

این هسته نخستين موفق شد با جذب دوستداران دیگر در ماه . انجمن آغاز شد
در این . ر برگزار کندکووجمن را در شهر ون نخستين گردهمایی ان٢٠٠٣اوت سال 

 تن شرکت کرده بودند که با آنکه بيشتر شرکت ٩٠نخستين گردهمایی بيش از 
نتاریو و آلبرتا نيز به آکنندگان از منطقه بریتيش کلمبيا بودند ولی افرادی از مناطق 

و نزدیک و دیدار دوستان دور بر در این گردهمایی علاوه .  این گردهمایی آمده بودند
برای مدت دو نخستين هيات مدیره این شاخه نيز رانی های علمی و فنی نسخ

انتخاب شد و بدین ترتيب دوستداران انجمن در منطقه ونکوور رسما به عنوان سال 
 دومين گردهمایی این شاخه در ماه اکتبر .یک شاخه فعاليت خود را شروع کردند

يتهای خود را به منظور ایجاد و تشویق شاخه ونکوور فعال.  برگزار شد٢٠٠۵سال 
یکی از این . ارتباط ميان اعضا و دوستداران خود در چندین زمينه گسترده است

 نفر از ٢٠٠با داشتن بيش از این شاخه . زمينه ها رشته ورزشی و تفریحی است
به طور مرتب برنامه های ورزشی و دانش آموختگان دانشگاه در منطقه خود 

 برگزار برنامه های پيک نيک و یا برنامه های پياده روی و یا بولينگ مانند تفریحی
زمينه . کنند  کند که در آن افراد بسياری همراه با خانواده های خود شرکت می می

یکی از بهترین . برگزاری برنامه های علمی و فنی استدیگر فعاليت این شاخه 
اره ریسک در بازار سرمایه در بترکی بود شنمونه این گونه برنامه ها سخنرانی م

 . و یک بانک محلی برگزار شدSimon Fraserدانشگاه  در همکاری باکه اخيرا 
 ) همين شماره٣صفحه (

شاخه ونکوور همچنين رابطه خوبی با گروه دانش آموختگان دانشکده فنی 
از نمونه های این فعاليت های مشترک یک . برقرار کرده استدانشگاه تهران 

این برنامه قرار است در  .ده روی مشترک بود که در سال پيش انجام شدبرنامه پيا
  .همين ماه مجددا تکرار شودامسال در 
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  بحث های سنتاکلارا
   در زمينه فناوری زيست شناسیکارآفرينی

)٢(  
 

  رونقیمصطفی دکتر 
 
  

  
 ايشان . ای است که ايشان تاسيس کرده اند سومين موسسه NextBioآقای دکتر رونقی از کارآفرينان با سابقه هستند وشرکت 

اين شرکت در زمينه سيستم ها و محصولات مربوط به ژنتيک .  را تاسيس کردندPyrosequencing شرکت ١٩٩٧در سال 
 ParAlleleدکتر رونقی همچنين شرکت . شد) سوئد( وارد بورس استکهلم ٢٠٠٠اين شرکت در سال . کرد فعاليت می

BioScienceدکتر رونقی در حال . اين شرکت مبتکر يک فناوری نو در زمينه تست ژنتيک است.  تاسيس کرد٢٠٠١ل  را در سا
دکتر رونقی . کنند  پژوهش میحاضر در دانشگاه استنفورد کاليفورنيا در زمينه طراحی ابزارهای نو برای تشخيص مولکولی

 نوآوری را به نام خود ثبت کرده اند و بيش ٢٠تاکنون بيش از ايشان . دکترای خود را از دانشگاه سلطنتی فنی سوئد در يافت کرد
  .   مطلب علمی و کتاب منتشر کرده اند۵٠از 

 در این راستا ما یک پروژه ای را شروع کردیم با ایران در رابطه با پيدا کردن ژن هایی که شایع هستند در بيماری پارکينسون
یکی گروه . در پژوهش های ژنتيکی شما دو گروه لازم دارید .ون در ایرانو شناسایی این ژن ها در بين بيمارهای پارکينس
یکی از این نظر که ژن . و این پژوهش از دو جهت بسيار جالب خواهد بود. افراد سالم و دیگری گروهی مبتلایان به بيماری

 دسترسی خواهيم یافت و ما به ژن های افراد ایرانیهای افراد مبتلا به پارکينسون شناسایی شود و دیگری آن که 
البته باید بگویم که این یافته ها در این مرحله از یک . توانيم این داده ها را در اختيار بانک های اطلاعاتی قرار دهيم می

یا این اميد که بتوانيم این گونه مطالعات و بررسی . دقت کم برخوردار هستند که در هر حال برای شروع کار قابل قبول است
وارد علم بيو تکنولوژی شوم و یک تاریخچه ای از علم خواستم  با این مقدمه چينی می. در آینده گسترش دهيمها را 

  .بيوتکنولوژی ارائه کنم و این که این علم در حال حاضر به چه سویی در حرکت است
از زندگی در روی کره زمين تا قدیم ترین اثری که .  ميليارد سال پيش بوجود آمد۴،۶دانيم کره زمين حدود  همانطور که می

البته چند صد سال طول کشيد تا تغييرات محيطی .  ميليلار سال پيش است٣،۶کنون پيدا شده است، مربوط به حدود 
این باکتری ها به نوبه . در یک نقطه ای از این تکامل باکتری ها و یک سری ارگانيزم ها جدا شدند. موجب جهش ژنی شد
 این تکامل . نام نهاده اندArchaeaامل موجودات زنده را تشکيل دادند که به این شاخه آرکی ها خود شاخه جدیدی از تک

در یک مرحله از تکامل حيوان ها جدا شدند و شاخه تکاملی . همچنان ادامه پيدا کرد تا آنکه ارگانيزم های برتر بوجود آمدند
 ۶٠٠حيوان ها حدود . خواهيم در مورد آن صحبت کنيم ست و میحيوان مورد بحث امروز ما انسان ا. جدیدی را بوجود آوردند

 هزار ١٨۵انسان حدود .  ميليون سال قدمت دارد۵ميمون یک حيوان نسبتا جدیدی است و حدود . ميليون سال قدمت دارند
د  درص٩٨،٧۵  حدود.ما از نظر خواص ژنتيکی شباهت زیادی به ميمون داریم. سال پيش از ميمون منشعب شده است

سپس هزاران سال طول کشيد تا انسان ها توانستند با یکدیگر صحبت . شباهت ژنتيکی بين انسان و ميمون وجود دارد
یعنی که انسان ها توانستند توسط .  هزار سال پيش شکل گرفت١٠کنيم حدود  زبانی که ما امروزه صحبت می. کنند

صنعت پيش اهلی کردن حيوانات رایج شد و همچنين  هزار سال ١٠در همان حدود . جملات با یکدیگر صحبت کنند
  . کشاورزی رونق پيدا کرد

 هزار سال طول کشيد تا جمعيت آدم و حوا هحدود چند د. انسان نخستين در منطقه حوالی سودان و سومالی متولد شد
تن به زنگی بهتر این جمعيت سپس برای دست یاف. به تعداد قابل توجهی برسد و یک جمعيتی از انسان ها بوجود آید

، آنها هم متوجه شدند که برای زندگی بهتر ما برای زندگی بهتر مهاجرت کردیمخود همانطور که . (دست به مهاجرت زد
آنها به مناطقی .  هزار سال طول کشيد تا این جمعيت آدم و حوا به منطقه خاورميانه برسند۶٠حدود ). باید مهاجرت کنند

حالا . اروپا رسيدندآسيای شمالی و جنوبی و نی رفتند و مرتب از هم منشعب شدند تا آنکه به مانند عربستان یا ایران کنو
تفاوت ژنتيکی این دو نفر آفریقایی بسيار بيشتر . ی آفریقا را با یکدیگر از نظر ژنتيک مقایسه کنيملاگر بخواهيم دو نفر از اها

این موضوع از نظر داروسازی بسيار اهميت دارد و دليل آن را بعدا  .از تفاوت ژنتيکی ميان یک فرد آفریقایی و یک ایرانی است
 این انسان ها وقتی در محل سکونت جدید جا افتادند و جمعيتی تشکيل دادند، شروع کردند به اختراع .برایتان خواهم گفت

بی که تا کنون پيدا شده تاریخ دقيقی در مورد درست کردن ماست و یا نان نداریم ولی قدیمی ترین شراالبته . و نوآوری
شيراز بوده است و  هزار سال پيش بوده است که در حوالی شهر ٨٠٠٠است که نشانه صنعتی بيوتکنولوژی است، حدود 

  .  سال پيش در ایران خودمان پيدا شده است٢٣٠٠قدیمی ترین آبجو نيز در حدود 
  

 ادامه در شماره آينده
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 آقای حامد محمودی

  روشاخه ونکو
  در بازار سرمايهکنی در مورد ريسسخنرا

  
  
  
  
  
  

  
  

 ماه ژوئن یک سخنرانی علمی در مورد ریسک در ١۶شماره یشين به اطلاع رسيد، شاخه ونکوور در تاریخ همانطور که در 
ه  دانشکامتخصصين امور مالی ازبودند که به همراه حامد محمودی آقای سخنران اصلی این برنامه . بازار سرمایه برگزار کرد

  .رسانيم در اینجا خلاصه ای از مطالب مطرح شده در این سخنرانی را به اطلاع می. تورنتو این برنامه را اجرا کردند
پس از دکتر محمودی . شريف استصنعتی  در رشته مهندسی مکانيک دانشگاه ١٩٩٨ته ورودی سال خحامد محمودی، دانش آموآقای 

 در رشته علوم مالی در دانشگاه نسادوره فوق ليس در دانشگاه آلبرتا و همچنين يک تري در رشته مدينسادوره فوق ليسيک گدراندن 
دکتر محمودی  . کنند  طی می دانشگاه تورنتو در رشته علوم مالیدر دکترای خود را در حال حاضر دورهبريتيش کلمبيا در شهر ونکوور، 

و خزانه دکتر محمودی از اعضای فعال شاخه انجمن ما در ونکوور . رده اندتعداد زيادی مطلب در نشريات و در کنفرانس های علمی ارائه ک
  .هستنددار اين شاخه 

 Simon  و باشگاه ایرانيان دانشگاهSUTAنی شاخه ونکوور انجمن عجلسه ی با خوش آمد گویی برگزار کنندگان این برنامه
Fraser هيات مدیره شاخه ونکوور و خانم ندا صالحی راد، این خوش آمد گویی توسط آقای فریبرز اردوبادی عضو. آغاز شد 

مفاهيم مربوط به ریسک در  اصول مقدماتیسپس آقای حامد محودی به توضيح .  قرائت شدSUTAعضو هيات مدیره انجمن 
ر سخنران در ادامه به مقایسه ميان بازا. پرداخت  و دیگر اشکال شرکت در بازار سرمایهسهاماوراق قرضه، بازار سرمایه، 

  . پرداختغلاتسهام و بازار مست
شوند و مزایای استفاده  آقای محمودی سپس به مقایسه انواع مختلف محصولاتی پرداخت که در بازار سرمایه معامله می

سخنران سپس به بررسی استراتژی های مختلف در رابطه با سرمایه گذاری پرداخت  .از خدمات مشاوران مالی را برشمرد
در پاسخ به سوالات مطرح شده، سخنران به  . شخصات گوناگون سرمایه گذاران را مورد بررسی قرار دادو در این رابطه م

مقایسه برخی انواع مختلف سرمایه گذاری و ارائه دهندگان آنها پرداخت و در خاتمه تعدادی از منابع مرجع را به منظور 
   .مطالعه و استفاده در اختيار شرکت کنندگان قرار داد

شرکت کنندگان با پرسش های خود علاقه و .  پایان سخرانی و یک تنفس کوتاه توبت به پرسش و پاسخ رسيدپس از
 .اسقبال خود را از این برنامه نشان دادند و شاخه ونکوور را تشویق کردند تا در آینده نيز برنامه های مشابهی را برگزار کند

آقای پویا : کزی آقای حامد محمودی مدیون زحمات این افراد بوده استبرگزاری این سخنرانی بسيار جالب علاوه بر نقش مر
 در برنامه ریزی ندارکات این برنامه، خانم ندا صالحی راد برای طراحی )Fraser Simonباشگاه ایرانيان دانشگاه  (علاقه بند

   .ت این برنامه را بر عهده داشتندخره آقای فریبرز اردوبادی که مدیریالا و بپوستر و مسئوليت تبليغات برای این برنامه
  

 شاخه ونکوور
 

 
 

توانيد  با هيات مدیره شاخه ونکوور  می برای کسب اطلاع بيشتر
 com.gmail@bod.vc.suta              تماس بگيرید
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  سخنرانی دکتر هژبری

  در دانشگاه صنعتی شريف
 

 
  

 ژوئن در ١٢همانگونه که در شماره پيشين به اطلاع رسيد، دکتر هژبری در سفری که در ماه پيش به ايران داشتند، در روز 
نظر به اهميت مطالب .  يرگزار شد، يک سخنرانی ايراد کردندSUTAدی از اعضا و دوستداران اجلسه ای که با حصور تعداد زي

  .رسانيم  ما در اينجا گزيده ای از سخنرانی ايشان را به اطلاع میمطرح شده،
  
 نيست و فقط جنبه میچون این جلسه یک جلسه رس...  

خواهم از فرصت استفاده کنم و به  دارد، من میآشنایی 
که شاید در صحبت های رسمی گفته یک نکاتی بپردازم 

  ... .شود نمی
 

  زندگينامه مناز 
تا شاید آشنایی بيشتری با من پيدا یکی راجع به خودم 

ساختار فکری هر کس در همان  من معتقدم که .بکنيد
بادان بودم آمن در . گيرد شکل میجوانی کودکی و دوران 

 .انگلستان در ایران بودمو از همان بچگی شاهد استعمار 
یک دیدم که چگونه   در کشور خود من و می،در ایران

هنگامی که .  ایرانی نداردخارجی امتيازهایی دارد که یک
به دبيرستان رفتم درست زمانی بود که جنبش ملی شدن 

این امر برای آبادان و گرفت و  داشت اوج مینفت 
تمام بچه های مدرسه . خوزستان مساله بسيار مهمی بود

بعدا هم .  قرار گرفته بودندحوادثتا دانشگاه تحت تاثير این 
 فعاليتهای دانشجویی که برای تحصيل به خارج رفتم دوران

خواستم  هنگامی که می. چه در ایران و چه در خارجبود 
ادامه تحصيل بدهم، نخست وزیر وقت، آقای دکتر مصدق، 

در رشته های مربوط به نفت کرد که جوانان  پيشنهاد می
من خودم شاهد بودم که پس از ملی شدن . تحصيل بکنند

کشور نفت چگونه شرکت نفت تمام متخصصانش را از 
 شيمی تحصيل رشتهبه همين دليل هم من در . خارج کرد
 نفت و ذغال سنگ انستيتوبرای دکترا هم رفتم به کردم و 

مصمم بودم که به عنوان یک آبادانی  .دانشگاه کارلسروهه
سال آخر دانشگاه که بودم، . حتما به شرکت نفت بيایم

بلافاصه هم مسولان امر خيلی . تقاضای استخدام دادم
و گفتند که بزودی نتيجه را برایتان هار خوشحالی کردند اظ

به اندازه ای در این کار مصمم بودم که در . خواهيم نوشت
ایشان به . آن موقع خانمم منتظر دومين فرزندمان بود

من قرار گذاشتيم مونيخ رفتند تا بچه در آنجا بدنيا بياید و 
یان امتحان پس از پاکه در حال گذراندن امتحان دکترا بودم، 

. به مونيخ بروم و از آنجا با همدیگر مستقيما به ایران برویم
آن نامه . ولی خوب معلوم شد که اشکالاتی وجود دارد

گفته شد که مسائلی برای شرکت نفت هيچگاه نيامد و 
به همين دليل سه سال در آلمان . بازگشت وجود دارد

ی ماندم تا همزمان شد با تاسيس همين دانشگاه صنعت
و ترتيباتی داده شد تا . و آوردن کادر علمی دانشگاهآریامهر 

گروهی که امکان بازگشت به ایران را نداشتند به ایران 
آمدن گروهی از افراد نسبتا جوان با علاقه ای که . برگردند

مسلما در دانشگاه صنعتی به کشور و دانشگاه داشتند 
دانشجویان فوق العاده با هوش . آریامهر تاثير زیادی داشت

مدبریت صحيح و این استادهایی که حاضر و با استعداد و 
موجب همه چيزشان را برای این دانشگاه فدا کنند بودند 

من در یک فرصت . ترقی بسيار سریع این دانشگاه شد
و بخاطر علاقه مطالعاتی بودم که انقلاب پيش آمد 

.  ایران برگردمشخصی خودم بلافاصله حرکت کردم که به
به . در اروپا بودم که گفتند که فرودگاه بسته شده است

منتظر شدم تا . همين دليل دوباره به آمریکا برگشتم
در اینجا . هنگامی که فرودگاه باز شد به ایران برگشتم

بودم تا انقلاب فرهنگی و بسته شدن دانشگاه ها و 
ه باعث شد تا من دومرتبه بمسایل تحصيلات فرزندان 

  . این شمه ای از زندگی من بود. آمریکا رفتم
 

 SUTAتاسيس 
نکته دومی که لازم به توضيح دارد تشکيل نخستين 

موقعی که در اینترنت  . استSUTAگردهمایی و تاسيس 
اس بگيریم و بگویيم جمع کنيم و با آنها تمافراد را رفتيم تا 

 دانش آموختگان مقيم را داریم، یکی از که چنين تصميمی
یک پيام الکترونيک در پاسخ به نامه من فرستاد نيوجرسی 

از و گفت که آقای دکتر اینجا تا به حال گروه های زیادی 
دانش آموختگان تلاش کرده اند تا گردهمایی بزرگی 

. این تلاش ها موفقيت آميز نبوده استتشکيل شود ولی 
توانيد در  کنيد که می حالا شما به چه اعتباری فکر می

من به ایشان جواب دادم که من  کاری موفق شوید؟ چنين
اعتبار ویژه ای ندارم ولی با فعاليتهای اجتماعی و 

من عضو هيات علمی . تشکيلاتی تا حدی وارد هستم
ما آن . دانشگاه بودم و با استادان زیادی در تماس هستم

که جلساتش  موقع در دانشگاه یک کميته رفاه داشتيم
شد و هدف آن بهتر  کيل میمرتب در همين سالن تش

به همين . اداری دانشگاه بودشدن وضع کادر آموزشی و 
دليل من با همه این افراد در تماس بوده ام و هنوز هم 

 من در ضمن معاون آموزشی. تماسم را حفظ کرده ام
طه دانم راب تا آنجایی که من میدانشگاه هم بودم و 

مينه هم دانشجویان با من خوب بوده است و در این ز
به عنوان معاون دانشگاه با روسای . مساله ای ندارم

به این دلایل فکر . دانشکاه ها هم مرتبا در ارتباط بودم
کنم که اگر ما همگی دست به دست هم بدهيم  می
  .توانيم واقعا یک چنين گردهمایی بزرگی را برگزار کنيم می
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   سن ديه گو٢٠٠٠ سال نخستين گردهمايی انجمن
 

 و شاید یادتان باشد و یا شنيده اید که این گردهمایی در 
 و به برگزار شدبسيار باشکوه  در سن دیه گو ٢٠٠٠سال 

به عبارت دیگر نکته مهم  .  تاسيس شدSUTAدنبال آن هم 
 این بود که نه SUTAایده این است که از همان روز نخست 

 کسانی که وابسته به تمامآموختگان بلکه  تنها دانش
در مورد البته ( . در آن باشندبه هر شکلیدانشگاه هستند 

دانشجویان فعلی یک محدودیتی قائل شدیم که اینها به 
 عضو هيات لیتوانند باشند و عنوان عضو دانشجو می

توانند شرکت  توانند بشوند و در انتخابات نمی مدیره نمی
وابستگی ولی هر کس دیگری به هر شکلی  ) .کنند

از .  باشدSUTAتواند عضو  داشته باشد به دانشگاه می
درست . سوی دیگر ما همه در درجه اول ایرانی هستيم
، ولی کنم است که من به این دانشگاه بسيار افتخار می

بالاخره همه ایرانی هستيم و هيچ دليلی وجود ندارد که 
 به همين. به دانشگاه های دیگر به شکل دیگری نگاه کنيم

دليل سال بعد از گردهمایی سن دیه گو یک گردهمایی 
یرای دانشکده فنی و یک گردهمایی هم برای دانشگاه 

آنها هم انجمنهای خودشان را تشکيل . شيراز برگزار کردیم
  . کنيم در فعاليهای مان با آنها همکاری میدادند و حالا هم 

  
  گردهمايی سنتا کلارا

 ،قه همه تان هستدانم مورد علا نکته دیگری که می
پس از چندین .  بود٢٠٠۶همایی سال گذشته دمساله گر

گردهمایی موفقيت آميز حالا یک گردهمایی مشکل 
گفتند که  همه می. داشتيم به دليل برگزار کردن در آمریکا

 حد اکثر دو یا سه نفر. از ایران که کسی نخواهد آمد
 که با تماس هایی. همه این نظر را داشتند. خواهند آمد

گرفتيم و با جدیتی که نشان دادیم، همه متوجه شدند که 
. تواند داشته باشد این گردهمایی چه اثر مهمی می

 نفر ١۵٠کنسول گری های آمریکا با تقاضای ویزای بيش از 
از . رفت و همه چيز بسيار خوب پيش می. موافقت کردند

و گرفتن ویزا وقت برای تقاضای مرحله ثبت نام تا گرفتن 
خره ورود و بالاو غيره و غيره  امنيتی جوزگرفتن مزا و وی

دیدیم  و ما می. نخستين گروه از شرکت کنندگان از ایران

به شروع گردهمایی باقی نمانده چند روز دیگر بيش از که 
آن حادثه اتفاق افتاد و به دليلی که هنوز است که یک باره 
 لغو کرده گفتند که ویزا ها را از آن تاریخهم معلوم نيست 

در مورد علت این کار تئوری های زیادی وجود دارد و هر . اند
کردند که اگر  شاید فکر می. کس نظری در این مورد دارد

ویزا ها را لغو بکنند شاید این افراد عصبانی شوند و به 
چون هر کس در این . یک فکر خام. دولت فشار بياورند

شد، نه از دولت  قرار گرفت از دولت آمریکا ناراضی هطبرا
یک عده هم این مساله را با رویداد های آن روز ها . ایران

یک عده هم . کنند  که در لندن شدت گرفته بود، مربوط می
گذارند که شاید از اینجا  گناه را به گردن این طرف می

. شاید احيانا آمریکا ترسيده استاقدامی شده است که 
 هيچ نظری نداده به هر حال هنوز هم که هنوز است آمریکا

همان جملات معروف وزارت امور خارجه آمریکا  .است
یک نکته که شاید گفتنش اینجا . کند  خودش را تکرار می

گامی که ما در اعتراض به این نجالب باشد این است که ه
مساله این خبر را در نشریات و تلویزیون ها پخش 

 طبق تامن به تلویزیون لوس آنجلس رفتم کردیم،  می
پيش از . منقاضایی که از من شده بود با آنها صحبت کت

آنکه نوبت به من برسد من متوجه شدم که فرد دیگری 
بله :"گفت او می. مشغول صحبت در مورد من است

وی س از یی کهشخصی پيدا شده است و تروریست ها
به اینجا را این شخص  شوند ایران بسته بندی می

 گفتم که شاید ،رسيدهنگامی که نوبت به من ." آورد می
 ایشان من بودم و این حرف نادانی سخنران پيشينمنظور 
در برنامه بعدی در  و ند عصبانی شدایشان. رساند را می

ما پرورنده ها آقای پرفسور " :ندبا تمسخر گفتپاسخ به من 
اکت نشوی، ما این پرونده ها را رو خواهيم ساگر . را داریم

طفا لحظه ای درنگ نکنيد و من بلافاصله گفتم که ل." کرد
گویم  من این ها را برایتان می! هر چه پرونده دارید، رو کنيد

یک نفر دیگر گفت . تا ببينيد چه طرز فکر هایی وچود دارد
پرسيدیم چه بوده . که علت این قضيه روشن شده است

ا از فرودگاه فرانکفورت هواپيمهنگامی که : "است؟ گفت
به واشينگتن فرستاده شد، بلند شد و اسامی مسافران 

و اینها  نفر از این افراد شناسایی شدند ١۵بلافاصله 
کسانی بودند که به سفارت خانه های آمریکا سنگ پرانی 

نخست اینکه به ایشان گفتم که آقای محترم " .کردند می
همه شرکت .  نفر یک جا در یک هواپيما نبودند١۵هيچگاه 

این افراد در گروه  .ما نيامدندکنندگان از ایران که با یک هواپي
های کوچک از کشورهای مختلف و توسط شرکت های 

دوما این نکته ای که شما . هواپيمایی مختلف آمدند
گویيد در مورد افرادی است که تابعيت کشورهای  می

نياز به ویزا ندارند و بدون هيچ کنترلی اروپایی را دارند و 
 اسامی این افراد به همين دليل. شوند سوار هواپيما می

شود  پس از سوار شدن به هواپيما به آمریکا فرستاده می
ین در مورد این گونه مسافران است نه در ا. تا کنترل شود

در سفارت خانه  شش ماه  مدارکشانمورد مسافرانی که
 را گرفته تمام مدارک خانوادگی آنها. های آمریکا بوده است

گویيد؟  غ ها را چرا میوراین د. داده انداند و مجوز امنيتی 
از همه دردناک تر برای من این بود که چند نفر به این فکر 

خوب این دليل چه . دليل واقعی را پيدا کرده اندرسيدند که 
من خيلی علاقمند شدم که ببينم این دليل بوده است؟ 

گفتند بله دليل این است که عده ای از شرکت . چيست
 کنندگان جزو دانشگاه
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ر ايشان يدوستان انجمن در ديدار اخچند تن از دکتر هژبری در کنار

 عکس خانم شبنم اسماعيل زاده ديده  در سمت راست.از دانشگاه
 بودند که به علت ٢٠٠۶ايشان از ميهمانان گردهمايی . شوند می

 .لغو ويزا نتوانستند در گردهمايی شرکت کنند
 

بعد معلوم شد که این افراد جزو دانشجویان . نبوده اند
ما از روز . ست دانش آموختگان دانشگاه نبودنديیعنی در ل

توانند به گردهمایی های ما  نی میاول گفتيم که چه کسا
بعد . استاد، همکار اداری، ميهمان، اعضای خانواده. بيایند

آن ليست هم به اندازه ای مسخره از کار در آمد زیرا که 
. استادان دوره اول دانشگاه در آن ليست بودندچند نفر از 

که هم تعدادی از دانشجویان دانشگاه در آن ليست بودند 
ن قرار بود در این گردهمایی شرکت کنند و پدر و مادرشا

و اینکه گویا . هم خودشان دانشجوی این دانشگاه هستند
این دوستان . ما اطلاع غلط به سفارت خانه ها داده بودیم

  . در اینجا مدافع سفارت هم شده بودند
 گویا سفارت آمریکا افراد وابسته به دانشگاه شریف را خوب

ثل اینکه دولت م. داند ا بد میداند و غير شریفی ها ر می
. آمریکا به دانشگاه شریف خيلی علاقمند است

خوشبختانه همه این موارد روشن شد و مسائل از این 
نگرانی اصلی ما این بود که این افرادی که . مراحل گذشت

نکند که در آینده آمدند ومهر باطل روی ویزایشان زده شد، 
یی که ما امه کارهاکه این هم با اد. ل بشوندادچار اشک

کنم که وزارت امور  کردیم و تبليغاتی که شد، فکر می
 اشتباه بزرگی مرتکب  شد که چهخارجه آمریکا متوجه

چند تن از دوستان که برای گردهمایی ما . شده است
نتوانستند بيایند الان دوباره مجوز امنيتی شان آمده است 

کند  صرار میزند و ا  به آنها زنگ میو حالا خود کنسولگری 
و حتی چند تن از آنهایی که روند؟  که چرا به آمریکا نمی

مشکلی به آمریکا هيچ مهر باطل داشتند مجددا و بدون 
از این بابت خيال ما راحت شد چون این یک . دندرسفر ک

برای آینده بسياری از توانست  مساله مهمی بود که می
له هم و من خوشحالم که این مسا. دوستان ما مهم باشد

کنيم و چند  را دنبال میالبته ما هنوز آن قضيه . حل شد
نوشته اند و پرونده هنوز بسته نشده وکيل نامه هایی 

ه هدف اصلی ما این بود که راه برای آینده تالي. است
  .... . فعاليتهای بعدیدوستان باز باشد برای 

  

  ياشاخه بريتان

  ا
Kenwood House, Hampstead 

 ژویيه یک ٨ بریتانيای انجمن روز یکشنبه به ابتکار شاخه
 شب در ٨ و نيم بعد ازظهر تا ١مراسم پيک نيک از ساعت 

پارک تاریخی و بسيار زیبای کن وود در شمال شهر لندن در 
به خصوص . محيطی بسيار گرم و صميمی برگزار شد

حضور تعداد زیادی از دانش آموختگان سال های اخير و 
واده ها در این پيک نيک همچنين شرکت اعضای خان

در پایان این پيک نيک شرکت کنندگان . چشمگير بود
خواهان ادامه این گونه دیدارها شدند و تاریخ و محل دیدار 

 .بعدی را تعيين کردند

 
  

 شاخه آلمان

  
 ژویيه  به ١۴در یک مراسم ميهمانی که روز شنبه 

انی مناسبت دیدار با دکتر هژبری در منزل آقای امير جاوید
در حومه فرانکفورت برگزار شد، علاوه بر آقای دکتر هژبری 
و همسرشان هدی، خانم فریده گلشن، آقای ایرج تقی 
زاده، آقای دکتر جمشيد خون جوش و همسرشان، آقای 

لفضل توسلی، آقای محمد یزدانفر و اقای انوشه ادکتر ابو
-تعدادی دی. هادزاد به اتفاق همسرشان حضور داشتند

دهمایی های هایدلبرگ و سنتا کلارا توسط رز گدی ا-وی
  .حاضرین خریداری شد



 
  ١٣٨۶ تير  ٢٠٠٧       ژوييه  ۵۵شماره 

 
از خبرها   

 که ACMدور مسابقات جهانی مين  ٣١ دانشگاه ما در  
برگزار شد، به در ماه مارس امسال در توکيوی ژاپن 

 . دست یافت١۴رتبه 
 در حالي ٢٠٠٧رقابت هاي رسمي مسابقات ربوآاپ   

 شد آه برگزاري آمريكا در دانشگاه جورجيا در آتلانتا
تعداد زيادي از تيم هاي ايراني پذيرفته شده در اين 
مسابقات به دليل مشکل ويزا موفق به حضور در اين 
مسابقات نشده و از بقيه تيم ها نيز اغلب تنها چند نفر 

 .از اعضاي تيم موفق به کسب ويزا شده اند
 توقيف ی دانشجويان شريف در پیانجمن اسلام  

 ايلنا ی خبرگزاری هم ميهن و تعليق فعاليت هاروزنامه
 ضمن ی وارده بر دانشجويان، در بيانيه ایو فشارها

   .تحليل وقايع اخير، به اين فشارها اعتراض کرد
کاتاليست جديدي با قدرت بالا جهت توقف رشد باکتري  

در تاريکي و تحت تابش نور مرئي در دانشکده شيمي 
 .دانشگاه صنعتي شريف ساخته شد

 عی و صنای مواد فعال سطحی علوم و فناورشیهما  
 و فی شری دانشگاه صنعتی با همکارندهیشو

 سوم و خی در تارندهی شوعی صناقاتي تحقیواحدها
 ی در دانشگاه صنعت١٣٨۶ارم بهمن ماه سال چه
مشاور  آقاي مهندس مليحي . برگزار خواهد شدفیشر

 .هستنداین همایش  عالي همايش ودبير آميته صنعت
تيم خودرو دانشكده مكانيك دانشگاه صنعتي اصفهان   

در مسابقات دانشجويي فرمول انگلستان مقام سوم 
 .ا آسب آردطراحي مهندسي ر

تيم ربوآاپ گروه مهندسي آامپيوتر دانشگاه اصفهان   
مقام دوم ليگ مجسم سازي فيزيكي مسابقات ربوآاپ 

  .  آتلانتا را آسب آرد٢٠٠٧
  

  با خبرنامه خود همکاری کنيد
  
خبرنامه برای ادامه کار ! دوستان عزيز، خوانندگان گرامی

هر کجا در . و بهبود کيفيت خود نياز به همکاری شما دارد
توانيد از طريق فرستادن گزارش هايی از  که هستيد می

فعاليت ها در شاخه خود، گزارش های ورزشی و يا علمی، 
اين اخبار را از طريق خبرنامه به اطلاع دوستان خود در 

            .سراسر جهان برسانيد
  متشکريم                           

  
  
  
  
  
  
 

  شاخه تورنتو

  
 ٢٨ در گردهمايی ماهانه شاخه تورنتو که در  شرکت کنندگان

  .ژوئن برگزار شد
  

 به ياد بهروز

 
  رحيم فروهیدکتر بهروز عطايی در کنار دکتر امين و دکتر 

  
 هانی فيزيکجالمپياد 

  
ين بار در ايران و نخستتمين المپياد جهاني فيزيك براي سي و هش

 ی آشور در دانشگاه صنعت٧۵ ی ازبا حضور دانش آموزان
 .اصفهان برگزار شد

 تماس با ما
   انی مطالب خود را توسط پست الکترونيکی به نش

de.gmx@hadzaad.anousheh    
  .ارسال کنيد زیر يا توسط فکس به شماره
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